

خالد حنفي يتسلم "وثيقة التميز الدولية للشخصيات الأكثر تأثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية 2024"

والذي يهدف في المقام الأول إلى خدمة شعوبنا العربية".

وأكد الأمين العام خالد حنفي "أننا نتطلع دائماً إلى المزيد من التعاون والتنسيق الفعال في المرحلة القادمة، من أجل تحقيق أهدافنا السامية على صعيد التنمية المجتمعية".

من جهتها تحدّثت السيدة مي مخزومي باسم الوفد، فقالت: أتشرف بأن أكون معكم اليوم ممثلة لمجلس إدارة الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية للإشراف على مراسم تسليم "وثيقة التميز الدولية للشخصيات الأكثر تأثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية لعام 2023 - الفئة الفخرية" والمقدمة من الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية.

وتابعت: "لقد جاء اختيار معالي البروفيسور خالد حنفي الأمين العام لاتحاد الغرف العربية لهذا التكريم الشرفي والمهني، هو نتيجة لجهود معاليه المعززة للممارسات المسؤولة والممتدة منذ سنوات عديدة. فمعاليه ساهم في نشر وتعزيز ممارسات المسؤولية المجتمعية من خلال مواقعها المختلفة، والتي منها اتحاد الغرف العربية، وقد توج ذلك من خلال إشرافه على تنظيم مؤتمر عربي حول دور المسؤولية المجتمعية للقطاع الخاص العربي. كما عمل معاليه بدعم العديد من مبادرات ومشروعات مجتمعية ونوعية لتعزيز الممارسات المسؤولة والتنمية المستدامة قدمتها الشبكة الإقليمية للمسؤولية المجتمعية والاتحاد الدولي للمسؤولية المجتمعية".

ونوهت إلى أن "معاليه سفيراً دولياً للمسؤولية المجتمعية، وعضواً فخرياً بمئة خبراء المسؤولية المجتمعية التابعة للشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، وقدم من خلال هذه المواقع الشرفية العديد من صور العطاء العلمي والمعرفي المسؤول والمؤثر".

وختمت بالقول: "نبارك لمعاليه هذا التقليد المهني الشرفي، منطلعين أن يكون هذا التكريم طريقاً لاستدامة هذا العطاء المجتمعي والمهني المتميز".

المصدر (اتحاد الغرف العربية)



تسلم أمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، "وثيقة التميز الدولية للشخصيات الأكثر تأثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية لعام 2024- الفئة الفخرية"، والمقدمة من الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، وذلك من قبل وفد "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، الذي زار مقر اتحاد الغرف العربية في بيروت، برئاسة السيدة مي مخزومي المبعوث الدولي الخاص للدبلوماسية الإنسانية بالشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية.

وشكر أمين عام الاتحاد وفد الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، على منحه هذه الجائزة المرموقة، معرباً عن امتنانه وتقديره لـ "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، لمنحه لقب "الشخصية العربية الأكثر تأثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية لعام 2024"، معتبراً أن "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، تعدّ من المؤسسات الهامة والبارزة في العالم العربي العاملة على رفع مستوى الوعي حول المسؤولية المجتمعية للشركات والمؤسسات، والعمل على تعزيزها في الشركات والمؤسسات، والقطاعات الحكومية والاهلية والخاصة. ونوه الدكتور خالد حنفي إلى أن "منحه ومنح اتحاد الغرف العربية لهذه الجائزة المرموقة، يمثل مدعاة فخر إذ لطالما أولى الاتحاد اهتماماً بارزاً واستثنائياً بموضوع المسؤولية المجتمعية، بما يساهم في صالح تنمية مجتمعاتنا ومؤسساتنا العربية".

ولفت د. خالد حنفي إلى أنه "منذ اختياري أميناً عاماً لاتحاد الغرف العربية، عملت على دعم مبادرة المسؤولية الاجتماعية المستدامة، حيث أن الاتحاد دائماً ما يدعو ويحث الغرف المحلية وشركات العالم العربي على تبني المبادرات وتطوير روح المسؤولية الاجتماعية المستدامة وفقاً لأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة وتحفيز الشركات من خلال إطلاق جائزة الشركات الأكثر مسؤولية اجتماعية في العالم العربي في مختلف القطاعات وبالتعاون مع الشهادات المعتمدة دولياً".

وقال: "إننا نعتبر عن اعتزازنا وفخرنا بالتعاون الوثيق القائم بين "اتحاد الغرف العربية" و "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"،

KHALED HANAFI RECEIVES THE "INTERNATIONAL CERTIFICATE OF EXCELLENCE FOR THE MOST INFLUENTIAL FIGURES IN THE FIELD OF SOCIAL RESPONSIBILITY 2024"

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, received the "International Document of Excellence for the Most Influential Personalities in the Field of Social Responsibility for the Year 2024 - Honorary Category", presented by the Regional Network for Social Responsibility, by the delegation of the "Regional Network for Social Responsibility", who visited the headquarters of the Union of Arab Chambers in Beirut, headed by Mrs. Mai Makhzoumi, the International Special Envoy for Humanitarian Diplomacy at the Regional Network for Social Responsibility.

The Secretary General of the Union thanked the delegation of the Regional Network for Social Responsibility for granting him this prestigious award, expressing his gratitude and appreciation to the "Regional Network for Social Responsibility", for granting him the title of "The Most Influential Arab Personality in the Field of Social Responsibility for the Year 2024". He considered that the "Regional Network for Social Responsibility" is one of the important and prominent institutions in the Arab world working to raise awareness about the social responsibility of companies and institutions and work to promote it in companies and institutions, and the governmental, and private sectors.

Dr. Khaled Hanafi noted that "awarding him and the Union of Arab Chambers with this prestigious award is a cause for pride, as the Union has always paid outstanding and exceptional attention to the subject of social responsibility, in a way that contributes to the development of our Arab societies and institutions."

Dr. Khaled Hanafi pointed out that "since my selection as Secretary-General of the Union of Arab Chambers, I have worked to support the sustainable social responsibility initiative, as the Union always calls and urges local chambers and companies in the Arab world to adopt initiatives and develop the spirit of sustainable social responsibility in accordance with the United Nations Sustainable Development Goals and motivate companies by launching the award for the most socially responsible companies in the Arab world in various sectors and in cooperation with internationally accredited certificates."

He said: "We express our pride in the close cooperation that exists between the Union of Arab Chambers and the Regional Network



for Social Responsibility, which aims primarily to serve our Arab peoples." Secretary-General Khaled Hanafi stressed that we always look forward to more effective cooperation and coordination in the next phase, in order to achieve our lofty goals in terms of community development."

For her part, Mrs. Mai Makhzoumi spoke on behalf of the delegation, saying: I am honored to be with you today as a representative of the Board of Directors of the Regional Network for Social Responsibility to supervise the handover ceremony of the "International Document of Excellence for the Most Influential Personalities in the Field of Social Responsibility for the year 2023 - Honorary Category" presented by the Regional Network for Social Responsibility.

She continued: "The selection of His Excellency Professor Khaled Hanafi, Secretary General of the Union of Arab Chambers, for this honorary and professional honor, is the result of His Excellency's efforts to promote responsible practices that have extended for many years. His Excellency contributed to the dissemination and promotion of social responsibility practices through his various websites, including the Union of Arab Chambers, culminating in his supervision of the organization of an Arab conference on the role of social responsibility for the Arab private sector. His Excellency also supported

many community and qualitative initiatives and projects to promote responsible practices and sustainable development provided by the Regional Network for Social Responsibility and the International Federation for Social Responsibility."

She noted that "His Excellency is an international ambassador for social responsibility and an honorary member of the social responsibility experts of the Regional Network for Social Responsibility, and through these honorary positions he presented many forms of responsible and influential scientific and knowledge-giving."

She concluded by saying: "We congratulate His Excellency for this honorary professional tradition, looking forward to this honor being a way to sustain this distinguished community and professional giving."

Source (Union of Arab Chambers)

اتفاقية تعاون بين "الأكاديمية العالمية للحلال" و "الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري" في مجال تعزيز مجال "لوجستيات الحلال"

والتعليم، وبالتالي فإن من أهم الأمور التي تركّز عليها الأكاديمية هو قطاع النقل الدولي واللوجستيات، حيث أنّ معظم الدول العربية أو التي تخدمها الأكاديمية هي دول تخضع للوجستيات الحلال، وبالتالي أصبح فكر اللوجستيات الحلال فكر قائم في العالم العربي، ومن هنا تأتي أهمية توقيع هذه الاتفاقية من أجل الترويج لفكرة اللوجستيات الحلال وآليات التعامل مع المنتجات الحلال بالشكل المطلوب ووفقا لعمليات النقل والتداول الحلال. ولذلك كان المطلوب إدخال بعض البرامج التدريبية وبعض البرامج التأهيلية للشركات التي تتداول في هذا المجال ولا سيما شركات الإنتاج وشركات النقل وشركات التخزين والتعبئة، وكذلك الطلاب الذين يدرسون في مجال اللوجستيات والنقل، من أجل مساعدتها على كيفية التعامل مع لوجستيات الحلال، وبالتالي بما أنّ البرازيل تعتبر من الدول الرائدة في مجال لوجستيات الحلال، جاءت فكرة توقيع الاتفاقية من أجل تعزيز التعاون في مجال نقل الخبرات في هذا المجال، وبالتالي سوف تكون البرامج التدريبية والتأهيلية المقدّمة هي برامج تقدّم آليات التعامل في لوجستيات الحلال سواء في عمليات الإنتاج أو التخزين أو التداول، أو حتى عمليات المراقبة في ما بعد".

واعترفت أنّ "القطاع الخاص العربي هو دائما المظلة التي نستند إليها لتحقيق الأهداف المرجوة، ونحن في الأكاديمية دائما ما نستند إلى القطاع الخاص العربي في ما يتعلّق باحتياجاتها للبرامج التدريبية والتأهيلية، وفي الأونة الأخيرة بدأ القطاع الخاص العربي يلقي الضوء أكثر على موضوع لوجستيات الحلال التي باتت مطلبا رئيسيا للعديد من الدول العربية ليس فقط في إطار المنتجات الغذائية واللحوم والدواجن بل امتد إلى إطار أوسع وأشمل مثل السياحة الحلال، وبالتالي فإنّ الكثير من المؤتمرات التي باتت تعقد من جانب اتحاد الغرف العربية والقطاع الخاص تركّز على الجانب المتعلق بلوجستيات الحلال، وذلك في سياق رفع مستوى وكفاءة موضوع لوجستيات الحلال".

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

وقعت الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، ممثلة بعميدة كلية النقل الدولي واللوجستيات في الأكاديمية الدكتور سارة الجزار، مع الأكاديمية العالمية للحلال ممثلة بمدير العلاقات الدولية في الأكاديمية تامر منصور، اتفاقية تعاون في مجال "لوجستيات الحلال" وقد جرى توقيع الاتفاقية في مقر اتحاد الغرف العربية في بيروت.

وتحدث تامر منصور عن أهمية الاتفاقية، فقال إنها تهدف إلى تطوير العلاقات بين البرازيل والبلدان العربية، بما يساعد الشركات والطلاب على الاستفادة من الخدمات التي تقدمها الأكاديمية العالمية للحلال في مجال "اللوجستيات الحلال".

ونوّه إلى أنّ "هذا مجال جديد نعمل عليه، نظرا لأنّ البرازيل تعدّ من أكبر مصدّري المنتجات الحلال في العالم وخصوصا اللحوم والدواجن، ولقد وجدنا في ذلك فرصة لتوقيع الاتفاقية مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، من أجل إقامة بعض البرامج التدريبية والتأهيلية سواء أكان بالنسبة للشركات الراغبة أو بالنسبة للطلاب الذين لديهم إمكانيات كي يكونوا رائدين في هذا المجال".

وقال إنّ "الاتفاقية تراعي متطلبات المستهلك للمنتجات الحلال، ولذلك كان الخيار بالنسبة لنا كأكاديمية عالمية للحلال، بتوقيع الاتفاقية مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، حيث أنّنا في الأكاديمية لدينا خبرة طويلة في مجال لوجستيات الحلال وساهمنا بتأهيل أكثر من 200 ألف شخص داخل البرازيل في مجال التدريب الحلال سواء على الصعيد اللوجستي أو في مجال القيادة من أجل إيجاد منظومة لتقوية الشركات العربية بالتعاون مع الأكاديمية العربية، وذلك من أجل توفير متطلبات السوق وبالتالي الوصول إلى أسواق جديدة حول العالم سواء الأسواق الأوروبية أو الأسواق الآسيوية أو الأفريقية، حيث يتجاوز حجم السوق العالمي ما يزيد عن 1.3 بليون شخص".

من جهتها نوهت الدكتورة سارة الجزار إلى أنّ "الأكاديمية تخدم 22 دولة عربية سواء في مجال الاستشارات أو في مجال التدريب أو



COOPERATION AGREEMENT BETWEEN THE INTERNATIONAL HALAL ACADEMY AND THE ARAB ACADEMY FOR SCIENCE, TECHNOLOGY AND MARITIME TRANSPORT IN THE FIELD OF PROMOTING THE FIELD OF "HALAL LOGISTICS"

The Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport (AASTMT), represented by the Dean of AASTMT College of International Transport and Logistics (AASTMT), Dr. Sarah Al-Gazzar, signed a cooperation agreement with the International Halal Academy represented by the Director of International Relations at AASTMT Tamer Mansour, at the headquarters of the Union of Arab Chambers in Beirut.

Tamer Mansour spoke about the importance of the agreement, saying that it aims to develop relations between Brazil and Arab countries, helping companies and students to benefit from the services provided by the International Halal Academy in the field of "halal logistics".

He pointed out that "this is a new area that we are working on, given that Brazil is one of the largest exporters of halal products in the world, especially meat and poultry, and we found in this an opportunity to sign an agreement with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport (AASTMT), in order to establish some training and qualification programs, both for interested companies and for students who have the potential to be pioneers in this field."

"The agreement takes into account the consumer requirements of halal products, so the choice for us, as a global halal academy, was to sign the agreement with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, as we at the academy have long experience in the field of halal logistics and contributed to qualifying more than 200,000 people inside Brazil in the field of halal training, whether at the logistical level or in the field of leadership, in order to create a system to strengthen Arab companies in cooperation with the Arab Academy, in order to provide market requirements and thus Access to new markets around the world, whether European, Asian or African markets, where the global market size exceeds 1.3 billion people."

For her part, Dr. Sarah Al-Gazzar noted that "the Academy serves 22 Arab countries, whether in the field of consulting, training or education, and therefore one of the most important things

that the Academy focuses on is the international transport and logistics sector, as most of the Arab countries or served by the Academy are countries subject to halal logistics, and therefore the thought of halal logistics has become an existing thought in the Arab world, hence the importance of signing this agreement in order to promote the idea of halal logistics and mechanisms Dealing with halal products as required and according to halal transportation and trading operations. Therefore, it was required to introduce some training programs and some qualification programs for companies that trade in this field, especially production companies, transport companies, storage and packaging companies, as well as students studying in the field of logistics and transport, in order to help them on how to deal with halal logistics, and therefore since Brazil is one of the leading countries in the field of halal logistics, the idea of signing the agreement came in order to enhance cooperation in the field of transferring expertise in this field, and therefore the training and qualification programs will be The introduction is programs that provide mechanisms for dealing in halal logistics, whether in production, storage, trading, or even monitoring operations later."

She considered that "the Arab private sector is always the umbrella on which we rely to achieve the desired goals, and we in the Academy always rely on the Arab private sector with regard to its needs for training and rehabilitation programs, and recently the Arab private sector has begun to shed more light on the issue of halal logistics, which has become a major requirement for many Arab countries, not only in the framework of food products, meat and poultry, but also extended to a broader and more comprehensive framework such as halal tourism, and therefore many conferences Which is now held by the Union of Arab Chambers and the private sector focuses on the aspect related to halal logistics, in the context of raising the level and efficiency of the subject of halal logistics."

Source (Union of Arab Chambers)

